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Abstract (en)
[origin: WO9007600A1] Yarn feed device for textile machines (2), in particular for automatic air jet looms, comprising a device (4) for storing and
feeding yarn arranged between a supply device (8) and the insertion device (3) of the textile machine, as well as an auxiliary device (10) arranged
on the path of the yarn between the yarn supply device and the device for storing and feeding yarn. The auxiliary device (10) comprises a friction
drive (R) for the yarn (Y). In a process for driving a yarn, the circumferential speed (KR) of a friction drive (10) which constitutes the auxiliary device
is set at a higher or lower value than the yarn speed (KY) in the device (4) for storing and feeding yarn, and the yarn (Y) is fed or braked on the
circumference of the friction drive with a slip which is maintained during the feed.

Abstract (fr)
Dans un dispositif de livraison du fil pour machines textiles (2), notamment des métiers automatiques à buses d'air, ayant un dispositif (4) de
stockage et de livraison du fil agencé entre un dispositif (8) à magasin du fil et le dispositif (3) d'insertion de la machine textile, ainsi qu'un dispositif
auxiliaire (10) agencé sur le trajet du fil entre le dispositif à magasin du fil et le dispositif de stockage et de livraison du fil, le dispositif auxiliaire (10)
comprend un entraînement par friction (R) du fil (Y). Selon un procédé d'entraînement du fil, la vitesse de rotation (KR) de l'entraînement par friction
(10) qui forme le dispositif auxiliaire est fixée à une valeur supérieure ou inférieur à celle de la vitesse du fil (KY) dans le dispositif (4) de stockage
et de livraison du fil, et le fil (Y) est accéléré ou freiné sur la circonférence de l'entraînement par friction avec un glissement maintenu pendant
l'entraînement.
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